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FIG: LINKING STRONG THE GLOBAL AGENDA AND THE
SURVEYING GRASS ROOTS

INTERVIEW: PROF. STIG ENEMARK, FIG PRESIDENT 2007-2010

Joc Triglav

Prof. Stig Enemark from Denmark commenced
his term of office as the new FIG President on
1st January 2007. Taking over in an era with
high demands for providing leadership in a
complex and globalised world, the new
president has set his goals clear. He knows what
he wants to achieve, leading a natural evolution
of the role of the FIG towards a wider global
approach. He truly believes that we should both
fly high by contributing to the global agenda
and at the same time we should keep our feet
on the ground by being aware of our role and
services to society, constantly developing our
professional base, and being proud of our
contributions. Please, join and support the new
FIG President in his thoughts and paths
towards developing the FIG organisation to
become a truly global icon for all surveyors.

1. In your presentation speech to the General Assembly before the elections of FIG President you

suggested the surveyors “to fly high and keep our feet on the ground at the same time.” The global
surveying profession needs such positive motivation indeed. Please, explain also to our readers with
your encouraging visionary thoughts how can we follow your motto?

Enemark: The profile of FIG has changed during the last decade from a conference organiser
and from internal network to an international key player in land and geospatial issues. By “fly
high” I mean that we need to have a big vision e.g. in contributing to solving the global challenges
especially with regard to poverty reduction and in responding e.g. to the Millennium Development
Goals endorsed by the United Nations. As the leading international NGO on land issues this is
our core global responsibility. At the same time we need to keep our “feet on the ground” in two
senses: we must serve the needs of our members associations and the individual surveyors and

Prof. Stig Enemark, President of FIG
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make sure that they get benefits from our global
activities and from the work of our technical
commissions. We need to give value for money
for the daily business of the members. We can
promote this through providing an
international forum for professional
development and innovation in all aspects of
surveying, and by terms of capacity building,
events and publications, and standards and
guidelines. We must be able to strengthen the
links between the global agenda and the
surveying grass roots. The second point is that
we need to keep in mind that the work of FIG
is based on volunteers. Even though we have
achieved a lot and will do even more in the
future, there are limitations to what volunteers
can do next to having a full time job. So we
need to get our priorities right. It is also
important to create an atmosphere that
welcomes new professionals to join our work.

2. How is FIG responding to the Millennium
Development Goals and in which directions can
we expect increased FIG involvement regarding

the Goals in the near future?

Enemark: We will focus our work on land
related issues as we have been doing in the
recent years. The main partners include UN-Habitat and FAO and also the World Bank whose
role will increase during the next four years. We are planning to organise a joint expert group
conference with the Bank in 2008 to address our common contributions to the MDGs. The
main topics on our agenda will be development of pro poor land tools and tools for achieving
environmental sustainability (e.g. for coastal areas and in relation to disaster risk management).
To achieve these goals we will put efforts on building capacity at regional level especially in
Africa and in Latin America. “Building the Capacity” has also been selected as our motto for the
next four years.

3. In which ways is FIG achieving better integration of women, students, young surveyors and other

under-represented groups in the work of the Federation and in the surveying profession? Please name
a few examples of good practice approaches in the member associations and in the universities.

Enemark: The big challenge to all professions is how to attract students. For organisations like
FIG there is also a big demand to integrating women, young surveyors and other under-represented

President Enemark making his address at the
handover ceremony in Münster, Germany in
December 2006.
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groups in the work. I am happy that in our Council – for the first time – we have two female
members out of six. With students and young people there is a bigger problem as international
participation requires both funding and long-time commitment, which is difficult especially in
relation to students who are doing their master’s degree. We are considering the opportunities of
how to integrate young people in the FIG work, not only at the conferences but also through
other means, e.g. by encouraging international student exchange and mentor activities. Some of
our member associations have already learnt that there is a great benefit in supporting students.
I would like to mention Sweden, Germany and DdL from Denmark, my own country, that for
several years have supported student members to attend major FIG events. The best example
was introduced by ISA from Australia that appointed 20 young surveyors as young ambassadors
to promote the FIG congress 2010. These ambassadors are committed to the FIG work until the
congress in Sydney.

4. How close is the surveying profession to achieving its strategic goals stated in Cadastre 2014? To
what level does the latest global development in the cadastral field confirm the realisation of Cadastre
2014 visions?

Enemark: The role of cadastre has changed remarkably since the Cadastre 2014 agenda was
introduced in 1998. Now we really have reached a multipurpose cadastre that integrates a range
of functions. However in many countries there is still a long way to go. At the same time FIG has
moved forward by considering the needs beyond the 2014 concept. We are also currently preparing
the first core cadastral domain model that will have a major impact on the design of future
cadastral infrastructures and also as a pro poor land tool to be used in informal settlement areas.
However, I have to say that in many countries the basic problem is not the technical solution of
cadastre. The main barrier is around the institutional and managerial issues and the related
capacity building perspectives.

5. In the past decades, we are witnessing an irreversible process of professional change in surveying
methods and applications. You also stated recently that FIG is in a state of transition and reaching a

milestone. Where are we headed as a profession? Which are the achievements that the surveying
profession can be proud of and which are the most important tasks that still have to be accomplished?

Enemark: I think that surveyors can be proud on the progress that has happened in the land
administration field and also in introducing geographic information systems. In many countries
surveyors were pioneers in introducing GIS. In the technical field (geodesy and photogrammetry)
the technical development has been so fast that it has been a challenge to respond to the new
working environment. It is obvious that the number of highly educated surveyors in field of
measurement science has declined and will decline even further in the future. This is why we
have to strengthen our skills in management and broaden our expertise to cover the full definition
of surveyor as described and adopted by FIG. From an FIG point of view the milestone that we
have just implemented is the new governance of FIG. Although this is an internal issue for us, it
is a remarkable change that FIG has now become a fully global organisation with directly elected
council members. With the new governance structure we can now focus on policy issues
independently to the congress and not related to a country based council.
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6. In your opinion, which are the reasons that the unquestionably very important contribution of the
surveying profession within operation of each country and its economy is too often left overseen and
unknown? Are we simply too passionately devoted and concentrated only on our work? Are we too
modest as a profession?

Enemark: It is true that many surveyors consider themselves as experts and are not interested to
get involved in politics. This has to some extent narrowed the role of surveyors in building the
society. However, the saying “no news is good news” often applies in this regard. If the basic land
administration infrastructure and the economy in the country are developing well and if surveyors
are the key profession behind a well functioning real estate system and land markets, what more
can be asked? For a single profession this is great achievement. On the other hand, in countries
in transition where the land issues are changing the role of surveyors is much more visible. The
same applies to countries where surveyors are actively involved in land use planning and land
development. In general, it is of course important that the surveying profession, through their
national associations and through regional institutions, try to influence government and thereby
improve the position the surveying profession. FIG strongly supports such efforts such national
and regional efforts.

7. There is a constant need to bring FIG activities closer to the surveying profession members on the
national levels. Is the expected establishing of a FIG virtual journal with peer reviewed papers one of
the steps in this direction and which should be the main goals of such a journal?

Enemark: FIG has made great progress with our web page and by publishing all conference
papers and FIG publications on line. The web page is very much alive. All council and commission
activities are posted immediately on the web. This brings the results of our work closer to
individuals. The idea of a FIG virtual journal is a natural next step to this policy. The thinking

One of the main partners for FIG in the next years will be the World Bank in fighting against poverty with
land related tools. President Enemark visited the World Bank in November 2006 to discuss the joint World
Bank and FIG Conference in 2008 with Klaus Deininger and Malcolm Childress.
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behind this initiative is also to raise the quality of the conference papers. It will offer academics
a new platform to get their papers reviewed and published. This will help academics to attend
the FIG events and will also create a bigger audience to the findings of their research. Especially
in the land management area there is an international demand for such a journal.

8. The current FIG Surveyors Reference Library website is a short cut to all papers of FIG Congresses,
Working Weeks and other FIG events. Are you perhaps considering this as a first step towards the

development of a broader digital library of surveying profession with global reach, which could include
many other professional topics? In this regard, what do you think about the latest EU initiative
“i2010: Digital Libraries”?

Enemark: FIG has for some years now published all proceedings from our conferences on the
web – and they are available free of charge for all interested. The reference library is only one
tool to collect these articles in one place. We need to consider what the future concept should
be. Progress within the search engines for example is so fast that it is difficult to say what will be
the main stream in the future. There are several databases in the surveying industry that should
be linked together. FIG alone has also other tools e.g. our permanent institution OICRF that
provides access to a whole range of articles related to land administration.

9. Please outline the main topics of Strategic Integration of Surveying Services, which is the theme of
the XXX FIG General Assembly and Working Week organised in Hong Kong in May this year.

Enemark: The next FIG conference will be the working week in Hong Kong in 13–17 May 2007.
The theme of this conference has been selected to be “Strategic Integration of Surveying Services”.
This will bring together all surveying disciplines: land surveyors, appraisers and quantity surveyors.
It will also discuss the role of technology in solving the global agenda and issues related to land
issue. There will be a special focus on the South East Asian region and especially on surveying
services in China. This includes issues such as urbanisation, real estate markets in mega cities,
and environmental issues including disaster risk management. Also issues related to services
and free movement of labour will be on the agenda. For the new FIG Council the meeting in

The major challenge for surveyors and the globe in
the next decades will be environmental issues and
disaster risk management especially on coastal
areas.

The agenda for FIG is to make a better world to our
children.
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Hong Kong will be the first. The work plan for the next four year will include a whole range of
strategic issues to be discussed by the General Assembly.

10.In the past decades, the damage due to natural and man-made disasters increased worldwide in

amount and magnitude. In which ways can and should the modern surveyor support good governance
and capacity building to play an important role in the field of disaster risk management? Why is
sustainable land use management so important as a tool for risk reduction?

Enemark: With regard to environmental issues it is important to have a holistic approach.
Surveyors have traditionally had the competence of collecting and analysing information,
designing planning solutions, and implementing the plans. Together with other geospatial
professions we are strongly involved in information collection and monitoring. Building the
necessary capacity in this area is extremely important. In this regard, I would like to refer to the
very recent FIG publication on disaster risk management and surveyors’ role in assisting in
handling these threats. We have also focussed much on coastal zone management as the role of
coastal areas will be crucial in the next decades. The upcoming FIG Regional Conference in
Costa Rica 12–15 November 2007 will address this issue as a main topic.

Thank you for your inspiring thoughts. We wish you an excellent start of your presidency and
many remarkable global achievements of FIG during your term!

Editor’s note: The interview was published in the January/February 2007 issue of GeoInformatics
magazine and the author has acquired the permission to publish the interview in Geodetski
vestnik from both the interviewee Prof. Stig Enemark and from CMedia Productions BV as the
publisher of GeoInformatics.

Prispelo v objavo: 14. februar 2007

Joc Triglav, univ. dipl. inž. geod.
Geodetska uprava Republike Slovenije
Območna geodetska uprava Murska Sobota
Slomškova ulica 19, SI-9000 Murska Sobota
E-pošta: joc.triglav@gov.si
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FIG: TRDNO POVEZOVANJE NA GLOBALNIH RAVNEH IN
OHRANJANJE OSNOVNIH IZHODIŠČ GEODEZIJE

INTERVJU: PROFESOR STIG ENEMARK, PREDSEDNIK FIG 2007–2010

Joc Triglav

Profesor Stig Enemark iz Danske je 1. januarja
2007 nastopil mandat novega predsednika
Mednarodne zveze geodetov (FIG). Mandat
je prevzel v času, ki za vodenje – v današnjem
kompleksnem in globaliziranem svetu –
predstavlja velik izziv, vendar je novi
predsednik postavil jasne cilje. Ve, kaj želi
doseči: da se vloga FIG neprisiljeno usmeri k
širšemu globalnemu pristopu. Verjame, da
moramo letati visoko in pustiti svoj pečat na
globalni ravni, obenem pa moramo stati trdno
na tleh, se zavedati svoje vloge in obvez do
družbe ter se nenehno strokovno razvijati in
ponosno stati za svojim delom. Pridružite se
nam in podprite novega predsednika FIG pri
njegovem razmišljanju, v želji, da bi
Mednarodna zveza geodetov postala prava
globalna ikona za vsakega geodeta.

1. V svojem predstavitvenem govoru Generalni skupščini pred volitvami predsednika FIG ste predlagali,
naj geodeti “visoko letajo in obenem stojijo trdno na tleh”. Globalna geodetska srenja zagotovo potrebuje

tako spodbudo. Prosim, če s svojimi vzpodbudnimi vizionarskimi besedami tudi našim bralcem razložite,
kako naj sledimo vašemu načelu.

Enemark: Profil Mednarodne zveze geodetov se je v zadnjem desetletju spremenil: zveza ni več
le organizator konferenc in notranja mreža, temveč ključni mednarodni akter na področjih
zemljiške politike in geoprostorskih vprašanj. Z “letati visoko” mislim, da moramo imeti vizijo,
npr. pri reševanju globalnih izzivov, predvsem v zmanjševanju revščine in kot odziv na razvojne
cilje Združenih narodov  v novem tisočletju. To je poglavitna globalna odgovornost, ki jo kot
vodilna mednarodna nevladna organizacija za zemljiška vprašanja moramo sprejeti. Obenem

Prof. Stig Enemark, predsednik  FIG
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moramo “stati trdno na tleh”, in to v dveh
pogledih: služiti moramo potrebam združenj
naših članov in geodetom posameznikom in
zagotavljati moramo, da so ti deležni ugodnosti
naših aktivnosti na globalni ravni in dela naših
tehničnih komisij. Zagotavljati moramo
dodatno vrednost za vsakodnevno delovanje
članov. To bi lahko dosegali z mednarodnim
forumom za strokovni razvoj in inovacije v vseh
vidikih geodezije, predvsem v smislu krepitve
usposobljenosti in zmogljivosti, organizacije
dogodkov, objav, standardov in smernic.
Ojačati moramo vezi med globalnimi interesi
in osnovnimi izhodišči geodezije. Po drugi
strani se moramo zavedati, da delo zveze FIG
temelji na prostovoljnem delu. Čeprav smo že
veliko dosegli in bomo v prihodnosti še več,
ima prostovoljno delo svoje omejitve, saj imajo
prostovoljci večinoma tudi redno zaposlitev.
Pomembno je, poznamo svoje prednostne
naloge. Poleg tega moramo ustvarjati tako
vzdušje, ki bo k nam privabilo tudi nove
strokovnjake.

2. Kako se FIG odziva na razvojne cilje
Združenih narodov  v novem tisočletju in v katerih
smereh lahko s tem v zvezi v bližnji prihodnosti
pričakujemo povečanje aktivnosti FIG?

Enemark: Aktivnosti bomo usmerili na vprašanja, povezana z zemljišči, tako kot že v preteklih
letih. Glavni partnerji so UN-Habitat, Organizacija Združenih narodov za prehrano in kmetijstvo
FAO in Svetovna banka, katere vloga bo v naslednjih štirih letih vse večja. V letu 2008 s Svetovno
banko načrtujemo organizacijo skupne konference strokovnih skupin, ki bo obravnavala skupni
prispevek k razvojnim ciljem novega tisočletja. Glavne točke na našem dnevnem redu bodo
razvoj zemljiških orodij za dobrobit revnih in orodij za doseganje okoljske trajnosti (npr. za
obalna območja in v zvezi z obvladovanjem tveganja, povezanega z nesrečami). Za doseganje
teh ciljev bomo prizadevanja usmerili v krepitev usposobljenosti in zmogljivosti na regionalni
ravni, predvsem v Afriki in Latinski Ameriki. Tudi “krepitev usposobljenosti in zmogljivosti” je
postalo naše načelo za prihodnja štiri leta.

3. Kako FIG dosega boljše vključevanje žensk, študentov, mladih geodetov in drugih, slabše zastopanih
skupin pri delu zveze in v geodetski stroki? Lahko navedete kakšen primer dobre prakse v članskih

združenjih in na univerzah?

Nagovor predsednika Enemarka ob nastopu
mandata v Münstru, v Nemčiji, decembra 2006.
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Enemark: Velik izziv katere koli stroke je, kako privabiti študente. Za organizacije, kot je FIG, je
pomembna tudi vključitev žensk, mladih geodetov in drugih, slabše zastopanih skupin. Vesel
sem, da sta v šestčlanskem Svetu FIG prvič tudi dve ženski. Zastopanost študentov in mladih je
večji problem, saj mednarodno sodelovanje zahteva tako financiranje kot dolgoročno zavezo,
kar je težko doseči predvsem pri študentih na magistrskem študiju. Razmišljamo o tem, kako bi
v delo zveze vključili mlade ljudi – s tem ne mislim le na njihovo udeležbo na konferencah,
temveč imam v mislih tudi druge načine vključevanja: vzpodbujanje mednarodne izmenjave
študentov in mentorstva. Nekatere članice se pomembnosti podpiranja študentov že zavedajo.
Izpostavil bi Švedsko, Nemčijo in Zvezo geodetov (DdL) iz Danske, moje domovine, ki že vrsto
let podpirajo udeležbo študentov na večjih dogodkih FIG. Najboljši primer pa je primer avstralske
organizacije ISA, ki je 20 mladih geodetov imenovala za mlade ambasadorje za promocijo kongresa
FIG v letu 2010. Ti ambasadorji bodo svoje delo opravljali do kongresa v Sydneyju.

4. Kako daleč je geodezija pri doseganju strateških ciljev, zastavljenih v Katastru 2014? V kolikšni
meri svetovni razvoj na področju katastra potrjuje uresničevanje vizij Katastra 2014?

Enemark: Vloga katastra se je po letu 1998, ko so bila sprejeta načela Katastra 2014, bistveno
spremenila. Danes imamo možnost uporabljati večnamenski kataster, ki vključuje celo vrsto
funkcij. Vendar bo v nekaterih državah treba na tem področju še veliko storiti. Obenem je FIG
naredila korak naprej od koncepta, zastavljenega za leto 2014. Trenutno pripravljamo tudi prvi
osnovni katastrski model (angl. core cadastral domain model), ki bo pomembno vplival na zasnovo
prihodnjih katastrskih infrastruktur in bo predstavljal tudi orodje za dobrobit revnih, ki se bo
uporabljalo v neformalnih območjih naselitve. Poudariti pa moram, da v številnih deželah
poglavitna težava katastra ni tehnične narave. Ovira so predvsem institucionalne in vodstvene
težave in s tem povezani vidiki krepitve usposobljenosti in zmogljivosti.

5. V zadnjih desetletjih smo v stroki priča nepovratnemu procesu sprememb na področju geodetskih
metod in na področjih uporabe. Nedavno ste izjavili, da je FIG v tranziciji in na pragu pomembnih
sprememb. Kam gre geodezija? Na katere dosežke je geodezija lahko ponosna in katere so tiste
najpomembnejše naloge, ki jih mora še doseči?

Enemark: Geodeti smo lahko ponosni na napredek na področju zemljiškega upravljanja in pri
uvajanju geografskih informacijskih sistemov. V mnogih državah so bili geodeti prvi, ki so uvajali
GIS. Na tehničnem področju (geodezija in fotogrametrija) je bil tehnični razvoj tako hiter, da je
odziv na novo delovno okolje predstavljal velik izziv. Očitno je, da je število visoko izobraženih
geodetov na področju merskih ved upadlo in bo v prihodnosti upadalo še bolj. Zato moramo
izboljšati svoje upravljavske sposobnosti in razširiti svoja strokovna znanja, da bomo pokrili
celotni profil geodeta, kot ga je opisala in privzela FIG. S stališča FIG je pomembni mejnik nov
način vodenja zveze. Čeprav je to za nas notranje vprašanje, ima dejstvo, da je FIG postal
vsesvetovna organizacija z neposredno izvoljenimi člani Sveta, široke razsežnosti. Z novo
vodstveno strukturo se zdaj lahko neodvisno od kongresa in nacionalnih teles osredotočamo na
vprašanja geodezije.

6. Kaj so po vašem mnenju poglavitni vzroki, da so prispevki geodetske stroke, ki so brez dvoma zelo

pomembni, na ravni delovanja posameznih držav in gospodarstev pogosto spregledani in slabo poznani?
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Ali smo morda preveč predani svojemu delu in osredotočeni zgolj na to? Ali smo kot stroka preveč

skromni?

Enemark: Res je, da se ima veliko geodetov predvsem za strokovnjake in se ne želijo politično
angažirati. To je do neke mere zmanjšalo družbenotvorno vlogo geodetov. Toda v tem pogledu
pogosto drži reklo: »če ni novic, je to dobro«. Če se osnovna zemljiškoupravna infrastruktura in
gospodarstvo neke države dobro razvijata in če so geodeti tista ključna stroka, ki stoji za dobro
delujočim sistemom nepremičnin in zemljiškega trga, česa bi si še lahko želeli? Za eno samo
stroko je to velik dosežek. Po drugi strani pa je vloga geodetov veliko bolj v ospredju v tistih
tranzicijskih državah, kjer se zemljiška vprašanja spreminjajo. Podobno velja za države, kjer so
geodeti aktivno vključeni v načrtovanje rabe tal in zemljiški razvoj. V splošnem pa je seveda
pomembno, da geodetska stroka s svojimi nacionalnimi zvezami in regionalnimi institucijami
skuša vplivati na odločitve na vladni ravni in s tem izboljšati položaj geodetske stroke. Mednarodna
zveza geodetov taka nacionalna in regionalna prizadevanja močno podpira.

7. Že dolgo je prisotna potreba, da bi delovanje FIG približali članicam na nacionalni ravni. Ali je
pričakovani projekt virtualne revije FIG s strokovno recenziranimi prispevki korak v to smer in kateri
bi morali biti poglavitni cilji take revije?

Enemark: FIG je naredil velik korak naprej s svojo spletno stranjo in s spletno objavo člankov s
konferenc in objav FIG. Aktivnosti na spletni strani so živahne. Vse dejavnosti Sveta in komisij
takoj objavimo. Tako rezultate dela približamo posamezniku. Ideja o virtualni reviji FIG je naravni
naslednji korak takega pristopa. Namen te pobude je tudi dvig kakovosti prispevkov s konferenc.
Akademikom bo revija nudila novo platformo za recenzijo in objavo člankov. Poleg tega jim bo v
pomoč pri udeležbi na dogodkih, ki jih organizira FIG, izsledki njihovih raziskav pa bodo dostopni
širši javnosti. Mednarodna potreba po taki reviji je predvsem na področju zemljiškega upravljanja.

V boju proti revščini z orodji zemljiške politike bo eden pomembnejših partnerjev FIG v naslednjih letih
Svetovna banka. Ob obisku predsednika Enemarka v Svetovni banki novembra 2006 so potekali pogovori o
skupni konferenci Svetovne banke in FIG leta 2008 – s Klausom Deiningerjem in Malcolmom Childressom.
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8. Trenutna spletna stran geodetske referenčne knjižnice FIG (angl. Surveyors Reference Library)
nudi bližnjice do vseh prispevkov s kongresov FIG, delovnih tednov in drugih dogodkov zveze. Ali je to
morda prvi korak v razvoju širše zasnovane mednarodne digitalne knjižnice geodetske stroke, ki bi

lahko vključevala še marsikatere druge strokovne tematike? Kaj menite o nedavni pobudi EU »i2010:
Digitalne knjižnice«?

Enemark: FIG na spletu že nekaj let izdaja zbornike referatov z vseh posvetovanj – dostopni so
zastonj in vsakomur. Referenčna knjižnica je le eno izmed orodij za zbiranje teh prispevkov na
enem mestu. Razmisliti moramo, kakšen koncept bomo izbrali v prihodnosti. Napredek pri
iskalnih orodjih je tako hiter, da je težko reči, kaj bo prevladalo v prihodnosti. Povezati bi morali
tudi več različnih obstoječih baz podatkov geodetske industrije. FIG razpolaga tudi s svojimi
orodji. Tako na primer naša stalna služba za katastrske podatke in zemljiško knjigo OICRF
omogoča dostop do številnih člankov, povezanih z zemljiškim upravljanjem.

9. Prosimo, če lahko opišete poglavitne vsebine teme »strateško povezovanje geodetskih storitev« (angl.
Strategic Integration of Surveying Services), ki bo tema XXX. Generalne skupščine in delovnega

tedna FIG, v Hong Kongu, maja letos.

Enemark: Naslednja konferenca FIG bo potekala v obliki delovnega tedna v Hong Kongu, od 13.
do 17. maja 2007. Tema konference bo strateško povezovanje geodetskih storitev in bo združevala
vse discipline geodezije: zemljemerstvo, cenilstvo ter načrtovanje in nadzor stroškov. Obravnavali
bomo vlogo tehnologije pri reševanju svetovnih vprašanj in vprašanj, povezanih z zemljišči.
Poseben poudarek bo na regiji JV Azije, predvsem na kitajski geodetski službi. To vključuje
vprašanja povezana z urbanim razvojem, nepremičninskimi trgi v velemestih ter okoljska vprašanja
povezana z obvladovanjem tveganja, povezanega z nesrečami. Na dnevnem redu bodo tudi
vprašanja povezana s storitvami in prostim pretokom dela. Srečanje v Hong Kongu bo prvo
tovrstno srečanje za novi Svet FIG. Delovni načrt v prihodnjih štirih letih bo vključeval vrsto
strateških vprašanj, ki jih bo obravnavala Generalna skupščina.

Veliki izziv za geodete in svet v naslednjih
desetletjih bodo okoljski problemi in obvladovanje
tveganja, povezanega z nesrečami, posebno na
obalnih območjih.

Eden izmed glavnih ciljev FIG je boljši svet za naše
otroke.
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10.V zadnjih desetletjih je narasla škoda, povezana z naravnimi nesrečami in nesrečami, ki jih je

povzročil človek, in to tako v količini kot v razsežnosti. Na kakšen način lahko (in mora) geodet danes
podpirati dobro upravljanje in krepitev usposobljenosti in zmogljivosti, da odigra pomembno vlogo na
področju obvladovanja tveganja? Zakaj je trajnostno upravljanje zemljišč tako pomembno orodje za
zmanjševanje tveganja?

Enemark: Naš pristop k okoljskim vprašanjem mora biti holističen. Tradicionalno so bili geodeti
usposobljeni za zbiranje in analizo informacij, planerske rešitve in za izvedbo načrtov. Skupaj z
drugimi geoprostorskimi poklici delamo na področju zbiranja informacij in monitoringa. Krepitev
zmogljivosti in usposobljenosti na tem področju je zelo pomembna. V zvezi s tem bi rad omenil
nedavno objavo FIG o obvladovanju tveganja, povezanega z nesrečami, in vlogi geodetov pri
obvladovanju tovrstnega tveganja. Osredotočili smo se tudi na obalna območja, saj bo vloga teh
območij v naslednjih desetletjih bistvena. To bo glavna tema prihodnje regionalne konference
FIG, ki bo potekala v Kostariki, od 12. do 15. novembra 2007.

Hvala za vaše spodbudne misli. Želimo vam uspešen začetek predsedovanja in veliko pomembnih
dosežkov na svetovni ravni delovanja FIG v času vašega mandata!

Opomba urednika: Intervju je bil objavljen v številki januar/februar 2007 revije GeoInformatics.
Avtor je dobil dovoljenje za objavo intervjuja od intervjuvanca, prof. Stiga Enemarka, ter od
CMedia Productions BV, izdajatelja revije

Prispelo v objavo: 14. februar 2007

Joc Triglav, univ. dipl. inž. geod.
Geodetska uprava Republike Slovenije
Območna geodetska uprava Murska Sobota
Slomškova ulica 19, SI-9000 Murska Sobota
E-pošta: joc.triglav@gov.si
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I REDNA LETNA SKUPŠČINA

ZVEZE GEODETOV SLOVENIJE

Prva redna skupščina Zveze geodetov Slovenije (ZGS) v letu 2007 je potekala v četrtek, 11. 1.
2007, od 16.25 do 17.30 ure, v veliki sejni sobi Geodetskega zavoda Slovenije, Zemljemerska
ulica 12, Ljubljana.

Dnevni red skupščine je bil naslednji:

1. Kadrovske zadeve, volitve in imenovanja

2. Poročilo izvršnega odbora ZGS

3. Finančno poročilo ZGS

4. Poročilo nadzornega odbora ZGS

5. Določitev višine članarine za leto 2007

6. Sprejem programa ZGS za leto 2007

7. Poročilo o slavnostnem geodetskem dnevu

8. Razno

Ad 1:

Predsednik ZGS Jurij Režek je predlagal imenovanje nove sekretarke ZGS, Darije Modrijan, in
nove članice IO ZGS, dr. Božene Lipej.

Sklep 1/07: Skupščina je izvolila Darijo Modrijan za novo sekretarko ZGS.

Sklep 2/07: Skupščina je izvolila dr. Boženo Lipej za novo predstavnico uprave v IO ZGS.

Predsednik delovnega predsedstva je podal tudi seznanitev z ostalimi kadrovskimi spremembami,
in sicer:

- IO je na korespondenčni seji v letu 2006 potrdil Tomaža Černeta za novega predsednika
Sekcije za urejanje prostora.

- IO je na drugi seji, s sklepom 15/06-IO, potrdil dr. Krištofa Oštirja za novega predsednika
Sekcije za fotogrametrijo in daljinsko zaznavanje.

- 14. 11. 2006 je Društvo študentov geodezije Slovenije na letni skupščini sprejelo odstop
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dosedanje predsednice DŠGS, Julijane Barkovič, in sprejelo sklep, da bo nova predsednica
Urška Renko.

Ad 2:

Poročilo izvršnega odbora je podal predsednik ZGS Jurij Režek. Posebej je izpostavil sklepe
prejšnjih skupščin, ki niso bili realizirani, in napovedal njihovo realizacijo v prihodnosti. Pohvalil
je tudi delovanje posameznih društev in uredniškega odbora Geodetskega vestnika.

Sklep 3/07: Skupščina soglasno sprejema poročilo izvršnega odbora za leto 2006.

Ad 3:

Finančno poročilo ZGS je podal Jurij Režek.

Sklep 4/07: Skupščina soglasno sprejema finančno poročilo za leto 2006.

Ad 4:

Poročilo nadzornega odbora je podal mag. Janez Slak, ki je delovanje ZGS ocenil kot zgledno.

Sklep 5/07: Skupščina soglasno sprejema poročilo nadzornega odbora za leto 2006.

Ad 5:

Člani IO ZGS so predlagali, da ostane članarina za zvezo v letu 2007 nespremenjena (preračunana
v evre), tj. 12,52 /člana, za študente in upokojence 6,26 /člana.

Sklep 6/07: Skupščina soglasno potrjuje višino članarine za leto 2007: 12,52 /člana. Skupščina
potrjuje višino članarine za študente in upokojence za leto 2007: 6,26 /člana.

Ad 6:

Predsednik ZGS Jurij Režek je predstavil predlog programa dela ZGS za leto 2007.

Sklep 7/07: Skupščina sprejema program dela Zveze geodetov Slovenije za leto 2007.

Ad 7:

Poročilo o Slavnostni akademiji (slavnostnem geodetskem dnevu) in podelitvi državnega priznanja
je podal predsednik ZGS Jurij Režek. Hkrati je vsem predsednikom geodetskih društev izročil
kopijo originala prejetega državnega priznanja in poudaril, da je priznanje namenjeno vsem, ki
so v preteklosti pripomogli k delu društev in zveze.

Prisotni so pohvalili izvedbo Slavnostne akademije in predlagali izvedbo več takšnih dogodkov.

Sklep 8/07: Skupščina sprejema sklep, da je bil slavnostni geodetski dan v letu 2006 zelo dobro
pripravljen, tako vsebinsko kot organizacijsko.

Darija Modrijan
sekretarka ZGS
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I PROGRAM DELA ZVEZE GEODETOV SLOVENIJE

ZA LETO 2007

Program dela ZGS je podan v skladu s Smernicami delovanja Zveze geodetov Slovenije za
naslednje obdobje, predstavljenimi ob začetku mandata leta 2005, in na podlagi poročila o izvedbi
programa za leto 2006.

V letu 2007 je poudarek delovanja Zveze geodetov Slovenije (ZGS):

- na društvenem področju zlasti:

- prenova Statuta ZGS skladno z novim Zakonom o društvih,

- zagotavljanje financiranja delovanja ZGS s sponzorji iz zasebnega sektorja,

- priprava 37. geodetskega dne 2007, v organizaciji Primorskega geodetskega društva,

- sodelovanje pri pripravi dogodka slovenskega geodetskega podjetniškega sektorja,

- sodelovanje z Društvom študentov (promoviranje diplom in izvedba brucovanja),

- vzpostavitev sodelovanja z drugimi sorodnimi društvi.

- v slovenskem strokovnem prostoru zlasti:

- zagotovitev izhajanja 51. letnika Geodetskega vestnika,

- sodelovanje pri pripravi zakonskih gradiv na podlagi nove prostorske zakonodaje (MOP),

- sodelovanje z DUPPS pri pripravi skupnih stališč do področja urejanja prostora,

- sodelovanje pri prenovi študijskih programov Fakultete za gradbeništvo in geodezijo, Oddelka
za geodezijo.

- na mednarodni ravni predvsem:

- oblikovanje interesa in financiranja mednarodnega delovanja,

- izvajanje pravilnika o delovanju delegatov na mednarodnem področju,

- izmenjava informacij o aktivnostih slovenskih delegatov v FIG, ICA in ISPRS,

- vzpostavitev sodelovanja s tujimi sorodnimi društvi,

- določitev novih delegatov ZGS v FIG.
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Program ZGS za leto 2007 obsega naslednje dejavnosti:

1. Organizacija Geodetskega dneva

V letu 2007 bo osrednja geodetska strokovna prireditev organiziranje mednarodnega geodetskega
dneva s tematiko novega koordinatnega sistema in s tem povezanih geodetskih storitev. Prireditev
bo strokovno-promocijske narave, s sodelovanjem strokovnjakov s področja koordinatnega sistema
s Fakultete za gradbeništvo in geodezijo in iz tujine ter zasebnega sektorja, s predstavitvijo s tem
povezanih možnosti lokacijskih storitev (pretvorba podatkov, navigacija, ponudbe geodezije
drugim sektorjem in uporabnikom).

Prireditev bo novembra 2007 in bo potekala v Novi Gorici v organizaciji Primorskega geodetskega
društva. Programski odbor vodi predsednik ZGS, organizacijski odbor predsednik Primorskega
društva geodetov.

2. Zagotoviti izdajanje Geodetskega vestnika

Geodetski vestnik je najkakovostnejši način zagotavljanja strokovne komunikacije med subjekti
geodetske dejavnosti in medsebojnega informiranja in najbolj razpoznaven medij, prek katerega
se ZGS pojavlja v domači in tuji geodetski javnosti. Zato je treba zagotoviti najmanj dosedanjo
raven opisanega namena in kakovosti Geodetskega vestnika.

Poleg tega pa bo ZGS v letu 2007:

- pripravila natančno poročilo o naročnikih GV,

- določila novo ceno GV,

- pridobivala nove naročnike, predvsem iz drugih strok in tujine,

- vzpodbujala interdisciplinarne prispevke v Geodetskem vestniku,

- izvajala redne sestanke uredniškega odbora in vodstva ZGS,

- prek vodstva zagotovila sponzorske prispevke z namenom financiranja izdajanja vestnika.

3. Posodabljanje spletnih strani ZGS

Spletne strani ZGS so namenjene tako predstavitvi ZGS kot informiranju društev in ostale
populacije o njenem delovanju. V letu 2007 je treba zagotoviti vzdrževanje spletnih strani in
povečati njihovo popularnost. Vzpostaviti je treba pojavljanje obvestil in novosti društev na spletnih
straneh ZGS, obveščanje o novostih prek avtomatiziranega sistema pošiljanja obvestil, povzetke
v angleškem jeziku, vključevanje posameznih pomembnih obvestil GIZ-GI, MS-GEO, FGG, GU
RS na spletnih straneh. Redno bodo vzdrževani podatki o mednarodnem delovanju, delovanju
sekcij, povezave na spletne strani sponzorjev in partnerjev.

Proučena bo možnost vzpostavitve posameznih spletnih rubrik:

- informacijske in tematske strani geodetskih podjetij (npr. geodetski koledar na internetu in
informacije podjetniškega sektorja),

- spletne strani geodetske kulturno-zgodovinske dediščine.
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4. Zagotavljanje finančnih sredstev za delovanje ZGS

V letu 2006 se je finančna situacija ZGS v primerjavi z letom 2005 izboljšala. Poleg možnosti za
pridobivanje sredstev za delovanje ZGS iz članarin, javnih sredstev (javni razpisi za društvene
dejavnosti), nudenja storitev geodetski upravi, so bile izkoriščene nekatere možnosti za financiranje
s strani zasebnega sektorja (negeodetskega in geodetskega), na podlagi povratne izpolnitve
njihovega interesa (predvsem promocijske narave). Še vedno obstaja vprašanje sistemskega
financiranja mednarodnega delovanja (članarine v mednarodnih organizacijah).

V ta namen bo ZGS v letu 2007:

- posredovala društvom dogovor o višini članarine v letu 2008,

- izvedla prijave na javne razpise za financiranje društev,

- sklenila dogovor o objavljanju pomembnih informacij s strani geodetske uprave v Geodetskem
vestniku,

- sklenila dogovor o objavljanju pomembnih informacij v vestniku s strani GIZ GI in MSGeo,

- izvajala dejavnosti za pridobitev sponzorskih ali donatorskih sredstev zunaj matičnih geodetskih
krogov,

- oblikovala dogovore o sodelovanju z več poslovnimi subjekti z obojestranskim interesom za
sodelovanje.

5. Strokovno delovanje in promocija delovanja

Na strokovni ravni bo ZGS v slovenskem prostoru vzpostavila tesnejše povezave s sorodnimi
društvi, uveljavljala interese stroke na ravneh zunaj geodetske dejavnosti in skrbela za promocijo
delovanja ZGS in geodetske dejavnosti. Poudarek bo na obveščanju študentov o dejavnostih
ZGS in drugih geodetskih subjektov.

V ta namen bo ZGS v letu 2007:

- izvedla vsaj en sestanek ZGS z vsakim od sorodnih društev s področja nepremičnin, društvom
urbanistov in planerjev, z geoinformatiki, z oblikovanjem predloga medsebojnega sodelovanja,

- zagotovila sodelovanje drugih subjektov geodetske dejavnosti in izvedla vsaj eno delavnico za
uporabnike geodetskih storitev (na primer z vsebino gospodarske javne infrastrukture, GPS-
tehnologija v praksi, geodetski podatki, prostorska zakonodaja in podobno),

- zagotovila sodelovanje predstavnikov ZGS na vsaj enem odmevnejšem »negeodetskem«
dogodku v slovenskem prostoru,

- sodelovala pri pripravi zakonskih gradiv na podlagi nove prostorske zakonodaje (MOP),

- sodelovala pri prenovi študijskih programov Fakultete za gradbeništvo in geodezijo, Oddelka
za geodezijo,

- organizirala predstavitev novosti v geodetski stroki za študente.
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6. Izvedba delavnic, v sodelovanju z društvi

Na društveni ravni je pomembno zagotoviti medsebojno sodelovanje, druženje in obveščanje.
ZGS bo v letu 2007 predvsem odprta do pobud društev za programski del organizacije tovrstnih
dogodkov. V dogovoru z drugimi subjekti bo ZGS vzpodbudila organiziranje posameznih
predstavitev in delavnic za članstvo, kot so:

- predstavitev nove zakonodaje (prostorska zakonodaja, zakon o agenciji za nepremičnine
(delovni naslov)),

- predstavitev programa del državne geodetske službe za leto 2007,

- sodelovala bo pri predstavitvi nove tehnologije pri geodetski izmeri,

- vzpodbujala bo organizacijo športnih in drugih društvenih dogodkov,

- organizirala bo okrogle mize za študente geodezije.

7. Oblikovanje dela sekcij in predstavitve dela

Sekcije Zveze geodetov Slovenije (SUPRA, Sekcija za fotogrametrijo in daljinsko zaznavanje,
Sekcija za kartografijo) so zelo dejavne. ZGS bo v letu 2007:

- zagotovila udeležbo javnega, zasebnega in akademskega sektorja pri delovanju sekcij,

- organizirala predstavitve dela sekcij na ravni ZGS ali društev.

8. Mednarodno sodelovanje

Na mednarodni ravni je treba oblikovati namen delovanja in zastaviti cilje delovanja. Skrbno je
treba proučiti možnosti financiranja mednarodnega delovanja. Poleg tega pa bo ZGS v letu
2007:

- prek svojih delegatov pridobivala informacije in jih dejavno širila društvom in geodetskim
subjektom (aktivnosti slovenskih delegatov v FIG, ICA in ISPRS),

- oblikovala seznam mednarodnih geodetskih organizacij in skupaj s članstvom določila
posamezne delegate v teh organizacijah v skladu s pravilnikom, sprejetim leta 2006,

- ugotovila interes in oblikovala stališča do financiranja mednarodnega delovanja,

- zagotovila informiranje širšega kroga o vsebini mednarodnih dogodkov, ki se jih geodeti
udeležujejo,

- spremljala implementacijo direktive INSPIRE v Sloveniji,

- vzpostavila sodelovanje s tujimi sorodnimi društvi.

Jurij Režek, predsednik ZGS
Darija Modrijan, sekretarka ZGS
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I FEBRUARSKA SEJA IO ZGS

Prva seja Izvršnega odbora Zveze geodetov Slovenije (IO ZGS) v letu 2007 je potekala v
ponedeljek, 12. 2. 2007, od 16.00 do 18.30 ure, v mali sejni sobi Geodetske uprave, Zemljemerska
ulica 12, Ljubljana.

Na seji so bile obravnavane naslednje teme:

1. Organizacija strokovno-družabne prireditve – pomlad 2007

2. Geodetski dan 2007

3. Izdajanje Geodetskega vestnika

4. Posodabljanje spletnih strani ZGS

5. Izvedba delavnic, v sodelovanju z društvi

6. Oblikovanje dela sekcij in predstavitve dela

7. Mednarodno sodelovanje

8. Sprememba statuta v skladu z novim Zakonom o društvih

9. Razno

Ad 1. Organizacija strokovno-družabne prireditve – pomlad 2007

Predsednik ZGS Jurij Režek je predstavil dva dogodka, ki se bosta odvijala v pomladanskem
času:

- obisk bivšega predsednika Mednarodne zveze geodetov, prof. dr. Holgerja Magla (19.–21. 3.
2007),

- otvoritvena konferenca t. i. Norveškega projekta.

Obisk g. Magla bo povezan s strokovnim srečanjem Sekcije za urejanje prostora (SUPRE) na
temo prostorske/gradbene zakonodaje in upravljanja z zemljišči.

Razprava je potekala tudi na temo počastitve 80. rojstnega dne dr. Milana Naprudnika. Sprejet
je bil sklep, da bo 2. številka Geodetskega vestnika posvečena dr. M. Naprudniku.

Sprejet je bil tudi sklep, da za potrebe vzpostavitve skupnega koledarja dogodkov vsa geodetska
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društva takoj po skupščinah društev zvezi posredujejo datume dogodkov, ki jih organizirajo.

Ad 2. Geodetski dan 2007

Organizacijo geodetskega dne je predstavil predsednik ZGS Jurij Režek. Geodetski dan bo potekal
v Novi Gorici, 15. in 16. 11. 2007. Delovni naslov geodetskega dne je: GPS in novi koordinatni
sistem. Končni naslov bo določen na sestanku programskega sveta.

Geodetski dan bo dvodnevni. Klasičnemu geodetskemu dnevu se bo priključila še okrogla miza
(delavnica) na temo predstavitve mreže stalno delujočih referenčnih GNSS-postaj – oz. službe
SIGNAL. Poleg domačih in tujih udeležencev ter predavateljev bodo vabljeni še predstavniki
MZVŠ, predstavniki držav z območja bivše Jugoslavije, predstavniki tujih svetovalcev v projektu
prehoda na novi koordinatni sistem, predstavniki nemške agencije za tehnično pomoč (GTZ),
predvidoma tudi predstavniki komisije za določitev sedeža Galileo ter drugi mednarodni
predstavniki.

Poleg predavanj se bodo v preddverju dvorane predstavljali tudi ponudniki merske opreme GNSS.

Ad 3. Izdajanje Geodetskega vestnika

V zvezi z izdajanjem GV in njegovo prodajo na trgu je bilo treba oblikovati novo, tržno ceno.
Sprejet je bil predlog, da bo cena GV 15 EU. Cena za člane društev geodetov se ne spremeni.

Ad 4. Posodabljanje spletnih strani ZGS

IO je imenoval skrbnico spletnih strani, mag. Erno Flogie Dolinar.

V letu 2006 na internetu ni bil vzpostavljen del o kulturno-zgodovinski dediščini. V ta namen se
imenuje delovna skupina, ki bo pripravila gradivo. Sprejet je bil sklep, da vsako društvo na skupščini
imenuje predstavnika, ki bo regionalno pokrival to področje.

Ad 5. Izvedba delavnic, v sodelovanju z društvi

Izvedena bo delavnica za študente s predstavitvijo novosti v javni in zasebni geodetski sferi s
strani geodetskih subjektov. Delavnica bo izvedena pomladi, najkasneje do 20. 5. 2007.

Ad 6. Oblikovanje dela sekcij in predstavitve dela

Predsedniki sekcij bodo posredovali programe dela za leto 2007 takoj po skupščinah sekcij.
Predstavljen je bil predlog pristopne izjave za članstvo v sekciji, ki bo enotna za vse sekcije in
objavljena na spletni strani ZGS.

Predsednica DŠ Urška Renko je predstavila Mednarodno poletno šolo ISPRS 2007 v Ljubljani,
na temo laserskega skeniranja. Dogodek organizirata ISPRS in DŠ, potekal pa bo na FGG v
času od 1. do 6. julija 2007. Dejavnosti bodo potekale v obliki delavnic in predavanj z udeleženci
z vsega sveta (študenti, mladi raziskovalci) ter domačimi in tujimi predavatelji. Nekatera predavanja
bodo organizirana tudi za zunanje udeležence (geodetske izvajalce, uporabnike). Za organizacijo
poletne šole je treba zbrati finančna sredstva, predvsem na način sponzorskih pogodb. Veliko
dela bo potrebnega na promociji dogodka, ob zaključku bo novinarska konferenca.
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Ad 7. Mednarodno sodelovanje

Tomaž Petek je predstavil mednarodno delovanje delegatov ZGS. Ob tem je pohvalil predvsem
delo v ICA in ISPRS ter opomnil na pravilnik, ki je star eno leto, vendar v praksi ni dovolj
upoštevan. Nujna je predvsem prenova delegatov ZGS v FIG, saj so nekateri predstavniki izrazili
željo po zamenjavi. Poudaril je, da je namen delegatov predvsem izmenjava informacij.

Ker je delo delegatov v veliki meri povezano z delom v določenih institucijah, ZGS poziva te
inštitucije (FGG, geodetska uprava, GIS), da pripravijo predloge možnih kandidatov.

Ad 8. Sprememba statuta v skladu z novim Zakonom o društvih

Imenuje se delovna skupina za prenovo statuta v skladu z Zakonom o društvih in statutom FIG,
ki bo pripravila predloge sprememb statuta.

Ad 9. Razno

Tomaž Petek je predstavil idejo o možnosti organizacije mednarodne konference GI & GIS
Workshop. V prvem šestmesečju leta 2008 bo Slovenija predsedovala EU, in to priložnost bi
lahko izkoristili za organizacijo konference na temo predstavitve projektov, ki se financirajo iz
strukturnih skladov EU. ZGS bi konferenco samo organizirala, programsko jo pripravijo institucije
EU (Eurostat, JRC). Konference se navadno udeleži od 200 do 300 udeležencev in poteka 3 dni.
Finančno se pokriva iz kotizacij udeležencev.

Sprejet je bil sklep, da Tomaž Petek pri institucijah EU preveri možnosti organizacije konference.

Darija Modrijan
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37. GEODETSKI DAN

Tomo Kvaternik

Skladno z dogovorom, sprejetim na seji Izvršnega odbora Zveze geodetov Slovenije, dne 25. 4.
2005, organizira v letošnjem letu Geodetski dan Primorsko geodetsko društvo.

Kraj in čas sta določena skladno s smernicami, ki jih je postavil IO ZGS, na isti podlagi pa je
določena tudi tema: Novi koordinatni sistem in GPS.

K sodelovanju bomo pritegnili širšo strokovno javnost, saj sprememba državnega koordinatnega
sistema ne vpliva le na geodetsko, ampak tudi na druge stroke.

Osrednje strokovno srečanje slovenskih geodetov, 36. po vrsti, bo 16. 11. 2007 v kongresnem
centru v hotelu Perla v Novi Gorici.

Določena sta bila tudi Organizacijski in Programski odbor, ki sta začela z delom. Vsebina in
potek prireditve sta bila že določena. V sklopu Geodetskega dneva se bo 15. 11. 2007 odvijala
tudi delavnica na isto temo, na kateri je predvidena tudi udeležba gostov z območja bivše skupne
države. Prireditev se bo zaključila z družabnim večerom.

Nasvidenje v Novi Gorici!

Tomislav Kvaternik, univ. dipl. inž. geod.
Predsednik PGD
E-pošta: tomo.kvaternik@telemach.net
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I POROČILO O POSLOVANJU

LJUBLJANSKEGA GEODETSKEGA DRUŠTVA V LETU 2006

Milan Brajnik

Občni zbor društva je 15. februarja 2007 potrdil Letno poročilo za 2006. Prav je, da aktivnosti
društva predstavimo širši zainteresirani javnosti in predvsem sedanjim ter tudi možnim bodočim
članom. Aktivnosti so potekale z izjemno intenzivnostjo, saj smo sodelovali tudi pri kar nekaj
dogodkih v organizaciji Zveze geodetov Slovenije oziroma drugih regijskih društev in
Gospodarskega interesnega združenja geodetskih izvajalcev, to pa se je žal poznalo pri občasno
slabšem odzivu članstva. Kar nekaj aktivnosti smo zaradi aktualnosti izvedli v smislu dopolnitev
sprejetega programa – tudi prvo aktivnost v letu, ki je potekala tik pred izvedbo rednega občnega
zbora društva v letu 2006.

Aktivnosti v letu 2006:

· Izobraževanje članov na temo: Terestrično lasersko skeniranje (TLS) – perspektiva novih
geodetskih pristopov (16. januarja) je potekalo v sodelovanju s FGG – Oddelkom za geodezijo
Univerze v Ljubljani. Enodnevnega seminarja se je udeležilo 60 članov, ki so izrazili zadovoljstvo
nad aktualnostjo in načinom obravnave tem oziroma nad celotno organizacijo;

· Občni zbor (18. januarja) je za spremembo potekal v prostorih Gradu Kodeljevo. V večjem
delu članstva sprememba lokacije ni bila dobro sprejeta, kar pa se ni poznalo na udeležbi, ki
je ostala praktično nespremenjena. Občni zbor, ki je z izvolitvijo vodstva prinesel nove moči
v izvršni odbor društva, je sicer minil v znani obliki in zasedbi. Dogajanje je predstavljeno
(kot večina aktivnosti društva) tudi na spletni strani društva, saj sta za slike zopet poskrbela
naša zagnana društvena fotokronista. Po zaključku uradnega dela smo se člani zbrali ob zakuski
in zavrteli ob zvokih plesne glasbe;

· Del udeležencev planinskega izleta iz leta 2005 (26 članov) se je zbral na že tradicionalnem
druženju Šmarna gora po Braču (2. februarja) kjer so v veselem razpoloženju obujali spomine,
izmenjevali izkušnje in načrtovali nove podvige;

· Smučarski izlet na Višarje (7. februarja) je potekal v lepem vremenu in se zaključil z večerjo
v znanih domačih logih. Izleta se je udeležilo 39 članov društva, ki so si zaželeli skorajšnje
ponovitve tovrstnega druženja;
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· Jubilejni 30. smučarski dan geodetov Slovenije (11. februarja) je v naši organizaciji potekal na
smučišču Osovje. Zopet nam je bilo naklonjeno vreme, pa tudi celotna organizacija je požela
obilo pohval. V konkurenci 81 tekmovalk oz. tekmovalcev v veleslalomu in 15 v smučarskih
tekih iz vse Slovenije so naši člani oziroma njihovi družinski člani osvojili kar nekaj lovorik. V
okviru družabnega srečanja ob razglasitvi rezultatov smo obudili spomin na časovno
odmaknjeni 1. smučarski dan slovenskih geodetov na Zelenici;

· Strokovna ekskurzija na sejemsko-kongresno prireditev INTERGEO EAST v Beogradu (23.–
24. februar) je potekala v organizaciji GIZ – Geodetskih izvajalcev, udeležilo se je je 7 članov
društva, ki so si ogledali razstavne prostore in prikazane razvojne trende;

· Geodetskega tematskega večera na temo Programa del državne geodetske službe za leto 2006
(1. marec) se je žal udeležilo le 19 članov, ki so po kvalitetni predstavitvi večer zaključili v
razpravi z visokimi predstavniki Geodetske uprave;

· Smučarski izlet na Mokrine (7. marca) je izpolnil vse želje udeležencev tovrstnih izletov, saj je
potekal v idiličnih zimskih razmerah. Udeležilo se ga je 30 članov, ki so izlet srečno zaključili
s standardno skupno večerjo ob povratku v Slovenijo. Nekaj pripomb je bilo zgolj na preohlapno
določen čas odhoda s smučišča, na kar bomo v bodoče bolj pazljivi;

· Strokovna ekskurzija z ogledom izgradnje avtocestnega tunela v Šentvidu (13. marec) je znova
potrdila velik interes članov za obveščenost o novostih v stroki. Zaradi velikega števila
prijavljenih (54) smo ogled izvedli v dveh skupinah in srečanje premraženi zaključili z izmenjavo
mnenj ob prigrizku in toplih napitkih;

· Plesne vaje (s pričetkom 6. aprila) smo za člane društva organizirali v luči priprav na slavnostno
akademijo z geodetskim plesom. Odziv je bil razveseljujoč in tako so vaje postale ena od oblik
druženja članov, ki jo bomo skušali ohraniti tudi v bodoče;

· 3. vseslovenski turnir v malem nogometu (13. maja) je zopet lepo uspel. Organizirali smo ga v
sodelovanju z Društvom geodetov Gorenjske v Športnem centru Rapa (Visoko pri Kranju).
Poleg srditih nogometnih spopadov predstavnikov močnejšega spola so se tokrat izkazala
tudi dekleta s kvalitetnimi predstavami v odbojki na mivki. Podobno kot lani pa so udeleženci
tudi tekmovanje v balinanju vzeli izjemno resno in močno zavlekli razglasitev rezultatov. Turnir
smo zaključili s prijetnim druženjem po omenjeni razglasitvi;

· Planinskega izleta na Uršljo goro (20. maja), ki ga tradicionalno organizira Društvo geodetov
SV Slovenije, se je znova udeležilo zgolj par članov našega društva. Poleg slabega vremena je
vzroke verjetno treba iskati v preveliki ponudbi društvenih aktivnosti v spomladanskem obdobju;

· Slavnostna akademija (26. maja) Zveze geodetov Slovenije ob 55-letnici delovanja in 50-letnici
Geodetskega vestnika je bila osrednja prireditev slovenskih geodetov. Društvo je pri organizaciji
sodelovalo z obveščanjem in zbiranjem prispevkov članov, ki so se akademije udeležili v velikem
številu (60 članov). Celotna prireditev je lepo uspela;

· Tradicionalno srečanje na Krimu prvo soboto – tokrat 3. junija, je bilo že 12. srečanje ob
spominskem obeležju pri izhodišču krimskega koordinatnega sistema. Hladno vreme ni
pokvarilo razpoloženja, tako smo se zbrali v običajnem številu in si obljubili srečanje v
naslednjem letu. Po tekmovalno-rekreativnem delu in razglasitvi rezultatov smo se zadržali
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ob okrepčilu in toplih napitkih. Obeležje sicer člani IO društva periodično obiskujemo in
skrbimo za primerno vzdrževanje, žal pa ne moremo enako trditi za okolico v upravljanju
lokalnega planinskega društva;

· Geodetski izlet v Alzacijo je bil realiziran v dneh od 8. do 11. junija, zanimiv in pohodniško
manj naporen program je pritegnil veliko udeležencev (39 članov), ki so organizacijo soglasno
pohvalili. Uspešna izvedba je potrdila pravilnost odločitve za manj naporne 3- do 4-dnevne
izlete;

· Rekreativno vadbo odbojke – mešano (košarka – moški) smo v jesenskem obdobju organizirali
v smislu priprav športnih ekip, ki zastopajo barve društva na tradicionalnih športnih srečanjih
geodetov. Primeren obisk članov potrjuje pravilnost odločitve za organizacijo tovrstnega
druženja tudi v bodoče;

· Pohod po sledeh Rupnikove linije v tretje nima sreče. Obisk območja Blegoša je bil že tretjič
prestavljen zaradi premajhnega števila prijav, ki so verjetno plod preobremenjenosti terminov
v kombinaciji z napovedanim slabim vremenom. Zaradi uspešnih izvedb pohodov po prvih
dveh delih in tedaj prejetih pohval bomo izvedbo tretjega dela skušali primerno terminsko
umestiti v program za leto 2007;

· Tudi strokovno ekskurzijo na sejemsko-kongresno prireditev INTERGEO 2006 v Münchnu
(9.–10. oktober) je organiziralo GIZ – Geodetskih izvajalcev, društvo je vnovič sodelovalo z
obveščanjem članov, ki so se ekskurzije udeležili v manjšem številu;

· Planinski izlet na Vrhove otoka Raba (14.–15. oktober) je bil že tretji v vrsti tradicionalnih
poznojesenskih planinskih izletov po »jadranski transverzali«. Naši neumorni organizatorji
so, kot veste, zasnovali celotno transverzalo, pripravili posebno planinsko knjižico ter jubilejne
žige za udeležence. Napore je tokrat nagradilo tudi lepo vreme, ki je razveselilo udeležence;

· Drugega geodetskega tematskega večera na temo priprav na popis nepremičnin (25. oktober)
se je udeležilo 26 članov, ki so po izjemno kvalitetni predstavitvi nadaljevali z živahno razpravo.
Premajhno število udeležencev na tovrstnih večernih srečanjih nas sili v razmislek o konceptu,
ki bo verjetno doživel nekaj sprememb;

· Športni ekipi in navijači si bomo gotovo zapomnili letošnje jubilejno 10. prijateljsko športno
srečanje med Celjskim in Ljubljanskim geodetskim društvom, 17. novembra v okolici Medvod.
Navkljub nepredvidenim težavam in neresnemu pristopu nekaterih ponudnikov storitev smo
se ponovno izkazali kot sposobni organizatorji in srečanje uspešno zaključili v prijetnem okolju
ob zvokih plesne glasbe;

· Ponovno veselo je bilo tudi druženje naših upokojenih članov (23. novembra), ki so tokrat
obiskali okolico Cerkniškega jezera, zanimive oglede pa veselo zaključili ob okrepčilu;

· Košarkaškega turnirja v Radovljici, ki je 25. novembra potekal v organizaciji gorenjskih kolegov,
se je udeležila le moška košarkaška ekipa, odbojkarice žal niso uspele zagotoviti udeležbe.
Niz slabših rezultatov ne more zasenčiti borbenosti naših športnikov in uigravanje bodoče
uspešne ekipe se nadaljuje;

· Novoletne aktivnosti smo znova dopolnili z založbo društvenega koledarja za leto 2007, ki ga

stevilka 1_07.pmd 3/27/2007, 12:58 PM186



187

G
eo

de
ts

ki
 v

es
tn

ik
 5

1/
20

07
 –

 1
N

O
N

O
N

O
N

O
N

O
V

IC
E

 I
Z

 D
R

V
IC

E
 I

Z
 D

R
V

IC
E

 I
Z

 D
R

V
IC

E
 I

Z
 D

R
V

IC
E

 I
Z

 D
R

U
Š

T
U

Š
T

U
Š

T
U

Š
T

U
Š

T
V

E
N

E
 D

E
J

V
E

N
E

 D
E

J
V

E
N

E
 D

E
J

V
E

N
E

 D
E

J
V

E
N

E
 D

E
J AAAA A

V
N

O
S

V
N

O
S

V
N

O
S

V
N

O
S

V
N

O
S

T
I

T
I

T
I

T
I

T
I

člani že dobro poznate in, glede na odzive, tudi pridno uporabljate. Koledar smo natisnili v
nakladi 300 kosov in ga razdelili članom in podjetjem, ki so nam pri založbi priskočila na
pomoč.

Neaktivnosti torej tudi v letu 2006 društvu in njegovemu IO ne more nihče očitati, saj smo
izpolnili vse v programu zastavljene cilje in dodali kar nekaj novih dogodkov (vsega smo našteli
23 aktivnosti z udeležbo naših članov, pa še nismo omenili udeležbe predstavnikov IO društva
na nekaterih pomembnih sestankih, med njimi tudi na volilni skupščini Zveze geodetov Slovenije,
in drugih srečanjih ter izobraževanjih).

Vabljeni v našo sredino!

Milan Brajnik, univ. dipl. inž. geod.,
predsednik Ljubljanskega geodetskega društva
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SKRB ZA UPOKOJENCE LGD

Peter Svetik

Ljubljansko geodetsko društvo proti koncu vsakega leta za svoje člane – upokojence organizira
enodnevni avtobusni izlet v zanimive kraje, ki niso preveč oddaljeni od Ljubljane. Večina se nas
izleta rada udeleži, saj vedno vidimo in izvemo nekaj novega. Poleg tega je to srečanje idealna
priložnost za sproščen klepet o stroki, še bolj pa o družinah in težavah, s katerimi se starostniki
srečujemo.

Lani smo se 23. novembra (2006) zapeljali skozi Cerknico na grad Snežnik, si po povratku
ogledali jezero v naravi in še na odlično izdelani maketi. Nato smo si ogledali še del Rakovega
Škocjana. Izlet smo zaključili v restavraciji ob obilnem kosilu, tam poklepetali in se tudi zavrteli.
Zadovoljni smo se pozno zvečer vrnili v Ljubljano.

Grad Snežnik je bil sicer v obnovi in za javnost zaprt. Nekaj o njem sem po spominu predstavil
v avtobusu na poti domov. Današnji grad je očitno naslednik nekdanjega gradu Sneperg. Ker
sem pred leti po naključju na razprodaji odkupil rariteto (podaril sem jo GU RS za zbirko na
Bogenšperku), drobno knjižico z naslovom Niže merstvo, sem jo lahko na kratko predstavil. Ta
učbenik je po originalu Vekoslava Köröskenjija predelal in leta 1882 izdal prof. Ivan Tušek za
potrebe gozdarskih in gospodarskih šol. Iz Biblioteke Kmetijske družbe za Kranjsko 1820–1945
(Melita Pivec Stele, Ljubljana 1966) je razvidno (stran 380), da je 100 izvodov tega učbenika
dobila tudi gozdarska šola v Šneperku, ki je na Snežniku delovala le kratek čas. Tuškov učbenik,
ki sicer obravnava le niže merstvo (poljemerstvo in višinomerstvo), je zanimiv predvsem zaradi
tega, ker je med geodeti malo znan.

Poleg nazornega prikaza delovanja, polnjenja in praznjenja Cerkniškega jezera sem na kratko
predstavil še vlogo Janeza Vajkarda Valvasorja, ki je bil 14. decembra leta 1687 na podlagi
preučevanj in napisane študije o tem jezeru izvoljen za člana Royal Society (angleška Kraljeva
družba, po nekaterih virih društvo), najstarejše angleške akademije znanosti. Fenomen
Cerkniškega jezera je intenzivno preučeval v letih 1684 in 1685. Izvleček razprave o Cerkniškem
jezeru je bil objavljen že v decembrski številki letnika 1687, v Philosophical Transactions. Tako
se je Valvasor uvrstil v evropsko intelektualno elito tistega časa.

O Rakovem Škocjanu, kamor se voda iz Cerkniškega jezera pretaka, ni nihče vedel povedati kaj
več. Ogledali smo si le nekaj največjih značilnosti te naravne tvorbe.

Peter Svetik
Ljubljansko geodetsko društvo
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LETNI ZBOR ČLANOV DOLENJSKEGA
GEODETSKEGA DRUŠTVA

Franci Bačar

Člani Dolenjskega geodetskega društva smo v četrtek, 8. marca 2007, pregledali svoje delo ter si
zastavili cilje za naslednje leto.

Z zanimanjem smo prisluhnili Alešu Seliškarju in Dušanu Mitroviču, ki sta nam predstavila
aktualne dogodke, povezane z geodetsko stroko, in bližnje projekte, zlasti vrednotenje nepremičnin.

Na zboru članov smo dosedanjemu predsedniku izvršilnega odbora DGD, Damjanu Gregoriču,
zaupali še en triletni mandat

in pomladili izvršilni odbor, ki ga sestavljajo:

o Janez Auersperger,

o Iztok Bevc,

o Jože Cestnik,

o Mateja Janežič,

o Brane Kovač,

o Igor Perpar,

o Melita Rataj,

o Bernardka Ziherl.

Slika 1: Vznemirljiva prihodnost geodetske stroke. Slika 2: Damjan Gregorič – stari in novi predsednik
DGD.

mag. Franci Bačar
fotografije: Mateja Janežič
Dolenjsko geodetsko društvo
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INTERGEO EAST 2007

Franci Bačar

Tudi letošnji INTERGEO EAST ni minil brez slovenskih geodetov. 27 članov Dolenjskega
geodetskega društva, Celjskega geodetskega društva in Društva geodetov severovzhodne Slovenije
se je na Inter Expo center Sofija 2007 podalo z avtobusom. Na 1800 km dolgo pot smo se
odpravili v četrtek, 1. marca, in se vrnili v nedeljo, 4. marca (zaradi stavke hrvaških carinikov
šele v ponedeljek).

Prvi dan, v Sofiji, smo namenili predvsem ogledu sejma INTERGEO EAST 2007. Zanimiva
ponudba geodetske opreme, storitev in dosežkov stroke. Tudi Slovenci so bili med ponudniki.

Drugi dan in noč smo si ogledali Sofijo in se seznanili z zgodovino Bolgarije in njenega glavnega
mesta, preverili smo gostinsko ponudbo in uživali v folklornem nastopu domačih pevcev in
plesalcev.

Slika 1: Skupinska slika pred hotelom XEMYC.
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Slika 2: Beograd – Skadarlija – jugonostalgija.

Zadnji dan pa smo, na poti domov, preskusili še gostoljubnost beograjske Skadarlije.

Bilo je lepo, zabavno, zanimivo, tudi poučno; naslednje leto se nam lahko pridružite.

mag. Franci Bačar
fotografije: Roman Novšak
Oba: Dolenjsko geodetsko društvo

Slika 4: Nastop folklorne skupine.

Slika 3: INTERGEO EAST.

Slika 5: Sofia – pogled na mesto.
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